

中国法学核心科研评价（CLSCI）来源期刊
中文社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊
中国人文社会科学期刊AMI综合评价（A刊）核心期刊
全国中文核心期刊

中国刑事法杂志

CRIMINAL SCIENCE

2021

——第5期——

中华人民共和国最高人民检察院主管
最高人民检察院检察理论研究所主办

编辑委员会

主任委员：童建明

委 员：(以姓氏笔画排列)

万 春 王守安 王 牧 卞建林 邓思清 龙宗智 卢建平 李如林
陈卫东 陈光中 陈兴良 陈国庆 周光权 胡卫列 郝赤勇 南 英
谢鹏程 谢望原

主 编：谢鹏程

副 主 编：邓思清 蔡 巍 石 磊

专 论

协助组织卖淫罪的重要问题 张明楷 (3)

企业合规专题研究

企业合规改革实践的观察与思考 孙国祥 (23)

企业合规的刑法立法问题研究 周振杰 (42)

刑事证明专题研究

刑事证明中经验法则运用的若干问题 龙宗智 (55)

综合型证明模式：性侵未成年人案件的证明逻辑 向 燕 (71)

刑法理论

附属刑法缺位下行政犯空白罪状的功能定位及其要件填补 于 冲 (92)

抽象危险犯：理论解构与教义限缩 熊亚文 (108)

诉讼理论

司法工作人员相关职务犯罪侦查模式建构与完善 高景峰 (126)

远程侦查讯问程序问题研究 田力男 (140)

论刑事诉讼中人工智能证据的审查 马国洋 (158)

CONTENTS

• FORUM •

Important Questions of the Crime of Assisting in Organizing Prostitution Zhang Mingkai (3)

• CORPORATE COMPLIANCE •

Observation and Reflection on the Practice of Corporate Compliance Reform Sun Guoxiang (23)

A Study on Criminal Law Legislation for Corporate Compliance Zhou Zhenjie (42)

• CRIMINAL PROOF •

Several Issues on the Application of the Rule of Experience in Criminal Proof Long Zongzhi (55)

A New Proof Paradigm in Juvenile Sexual Abuse Cases: A General Strategy

to Prove Factual Hard Cases Xiang Yan (71)

• THEORY OF CRIMINAL LAW •

The Function of Blank Description of Administrative Crime and Its Requisites Filled

under the Absence of the Subsidiary Criminal Law Yu Chong (92)

Abstract Dangerous Crime: Theoretical Deconstruction and Doctrinal Restriction Xiong Yawen (108)

• THEORY OF CRIMINAL PROSECUTION •

The Construction and Perfection of the Investigation Mode of Related Duty Crime

of Judicial Functionary Gao Jingfeng (126)

Research on Procedure of Remote Interrogation during Investigation Tian Linan (140)

On the Review of Artificial Intelligence Evidence in Criminal Procedure Ma Guoyang (158)

(Translated by Shao Jun)